
Zápis KRJ 7.12.2023

Přítomní: Jan Michna - Gonzáles, Jakub Grós - Jag, Pavel Šťastný - Kaktus, Petr Veselý -
Wesa, Marek Filák - Murph, Eva Fišerová - Sopka, Michal Čuban - Williák, Vít Fojtík - Fox,
Iva Helemíková (Ivet), Matěj Rafaj - Raf

On-line přítomní: -
Omluveni (byli pozváni i předsedové okresů, kteří funkci předali): Eva Menčlová, Denisa
Halašová - Deninda, Oldřich Vávra - emeritní Starosta, Lubomír Melichařík - Bam, Alice
Čapounová, Aleš Cepek - Kšanďák
Nepřítomen: -

1. Úkoly z minula

Řešeno v samostatných bodech:
● Kaktus předá Alici k revizi hospodaření 2022 - stále v platnosti (zdravotní důvody)

2. Revize Hospodaření 2022 - okres Zlín

● předáno a v kontrole - v čekání (zdravotní důvody), stav neznámý - @Raf - je nutno
domluvit se s Regisem

3. Revize Hospodaření 2022 - kraj Zlín

● hospodářský výkaz 2022 odevzdán ve SkautIS
● Kaktus předá Alici k revizi - stále v platnosti (zdravotní důvody)

4. Přehled hospodaření 2023 Podřízené jednotky
● posláno emailem - UH, VS zaregováno, KM maličko bojuje - je potřeba dodělat, ZL -

Máňa přeposlal, ale zatím bez reakce, je tam toho nejvíc, @Raf si to pohlídá

5. Přehled hospodaření 2023 KRJ
● zbývá cca 27 000 kč

○ v diskuzi, co bychom mohli pořídit a dávalo by smysl pro širší i kurzové
využití:

■ Coleman XL Shelter - cca 8 000 kč - 2 ks
■ Velký party stan aka hangár - cca 27 000 kč

(https://www.partystany-jicin.cz/party-stan-6x8m-pvc-premium-ohnivzd
orny-darek-zdarma_z161/#258)

■ Vlajky (rollup) - do 3 000 kč
■ Přilby a sedáky - 8 000 kč

https://www.partystany-jicin.cz/party-stan-6x8m-pvc-premium-ohnivzdorny-darek-zdarma_z161/#258
https://www.partystany-jicin.cz/party-stan-6x8m-pvc-premium-ohnivzdorny-darek-zdarma_z161/#258


○ do neděle 10.12.2023 Gonza vybere a pošle k hlasování, abychom stihli
objednat a zaplatit

6. Hospodaření ČK Habanero

● na kurzu ČK Habanero byly výdaje, které jsou na hraně souladu s vnitřními pravidly
Junáka

● některý materiál byl pořízen několik měsíců po samotném kurzu, bez vědomí
účastníků a duplicitně s tím, co již KRJ má ve vlastnictví

● obecné důvody - účetnictví musí být vyúčtováno po kurzu v souladu se směrnicí,
položky nad 3000 Kč mají být projednány radou, v případě nevyčerpání signifikantní
částí rozpočtu je vždy lepší peníze vrátit účastníkům a tím ponížit účastnický
poplatek

● máme z toho poučení, nyní je vše účetně v pořádku, Gonzáles nabízí pro příští chod
mentoring na základě zkušeností z VMLŠ

7. Rozpočtové položky pro rok 2024
● máme avizováno - Rikitanův memoriál, RK Frgál, školení hospodářů, něco jako RK v

KM (9.-11.2.) - doporučení na dvouvíkend zejména kvůli dotacím
● ZRZEK probíhá přímo pod KRJ
● podpora ZVAS

○ v minulých letech byla podpora paušální - tj. 10 000 kč za okresní, 20 000 kč
za krajské kolo

○ nepoměr ve velikosti kol (Zlín - 27 hlídek, UH - 24 hlídek, Vsetín - 19 hlídek,
Kroměříž - 9 hlídek)

○ návrh nového mechanismu:
■ Alokuje se celková částka pro daný rok na pořádání základních kol

závodů (SZ / ZVAS) a následná dotace bude rozpočítána podle počtu
hlídek, nevýhodou je pozdní informace o výši dotace (rámcové výše
budou průběžně, konečná specifická až na základě počtu hlídek).
Krajské kolo bude i nadále dotováno paušální částkou.

■ ukázkové výpočtové mechanismy z minulých let zde
■ podpora krajského kola zůstává stejná ve fixní výši

“KRJ schvaluje mechanismus dotace základních kol SZ / ZVAS dle předloženého znění.”
Pro: 6
Proti: 0
Zdrželo se: 0

Usnesení bylo přijato.

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1MPvj2CFX5S8hKmqyyOc8Uy6A3EmcCnAnk-yQYpfcP7k/edit?usp=sharing


8. Rožnov - aktuální situace
● na poslední ORJ Vsetín se situace řešila
● došlo k dohodě - několik bodů, které musí středisko Rožnov kontinuálně či termínově

splňovat / splnit - v případě neplnění bude v co nejkratším termínu rozhodnuto o
prozatímní správě

9. Situace se střediskovým minimem
● v org.řádu schváleném v červnu 2023 se měnila nutnost střediskového minima, pro

náš kraj by to znamenalo do 1.1.2025 dodělat 26 x střediskové minimum

● 2.12.2023 NJ schválilo OŘJ, kde je v přechodných ustanoveních:
○ článek (324) Zástupci vedoucího OJ ustavení do funkce před 1. 1. 2025

nemusí mít po dobu výkonu této funkce kvalifikaci střediskového minima. Je
pro ně dostatečná i původně vyžadovaná čekatelská, příp. vůdcovská
zkouška. Je však vhodné, aby si kvalifikaci střediskového minima doplnili.

○ v příloze řádu - Zástupce vedoucího OJ
■ Pro osoby ustavené do funkce před 1. 1. 2025 je pro vykonávání

funkce zástupce vedoucího OJ dostatečné:
● Minimálně čekatelská zkouška. Doporučuje se však

střediskové minimum.
● Povinnost střediskového minima tedy již tak urgentně neplatí pro zástupce OJ, ale i

nadále apelujeme na dodělání kvalifikace
● Povinnost střediskového minima stále platí pro vedoucí OJ při dodělání do 1 roku od

ustavení do funkce - mělo by se jednat nově tedy jen o 7 kvalifikací
○ Žvejk (Uh.Brod), Wesa (ORJ UH), Fantik (Vsetín), Raf (ORJ ZL), Stanislav

Remeš (Malenovice), Ogi (Slavičín), Matěj Struhař (Slušovice)



10. ZVAS 2024
● Okres KM přijalo výzvu a dle tabulky se chopí pořádání krajského kola - děkujeme!
● 14.-15.6. na Pionýrské louce - posunuto o týden proti původnímu
● proběhlo zjišťování dotací a možných detailů, Jag předal zkušenosti z pořádání

krajských SZ

11. Školení hospodářů
● Blanka Radová 28.4.2024 - u Mirka Svobody
● přihlašování zatím není stanoveno

12. Zrzek 2024
● založena akce ve SkautIS
● registrace od 2.1.2024
● budeme žádat o dotaci, čekáme na informaci o ubytování, cesťácích, budeme

poskytovat oběd
● 17.2.2024 Zrzek (školení Revizních komisí Zlínského kraje), v Trezoru přírody v

Horní Lidči, informujte prosím činovníky o této možnosti, ať si rezervují termín

13. ČLK Ohitika
● schválení ČLK Ohitika 2024 - vedoucí akce Jiří Matoušek - Sirka

“KRJ schvaluje pořádání ČLK Ohitika 2024.”
Pro: 6
Proti: 0
Zdrželo se: 0

Usnesení bylo přijato.

14. MVZ Incrementum
● víkendová vůdcovská zkouška v Brně na začátku dubna, intenzivní domácí příprava

a úkoly - detaily na https://mvz.skauting.cz/
● přihlašování od 2.1.2024

15. Střediskové a Okresní Sněmy
● Pozlovice

○ výsledky spraveny, děkujeme Williákovi
● KM

○ Již probrán
○ Usnesení na nadřízený sněm: žádné
○ Usnesení pro nadřízenou jednotku:

https://www.trezorprirody.cz/trezor/
https://mvz.skauting.cz/


■ Uspořádání školení na ovládání skautského systému SkautIS.
Poznámka - ideální by bylo školení osobně.

○ Usnesení pro ORJ: žádné
● UH

○ 11.11. v Mařaticách v kulturáku, velké omlazení, průběh v klidu
○ nové vedení: Petr Veselý - Wesa, Pavel Cícha - Pól Bulva, Odla přijal RK,

Pipra zůstává hospodářkou
○ Usnesení na nadřízený sněm: žádné
○ Usnesení pro nadřízenou jednotku: žádné
○ Usnesení pro ORJ:

■ Klíč k nadstavbě dotací
■ Potřeba podpory roveningu a hledání zpravodaje
■ V plánu uspořádání kurzu na klíč / výměnu zkušeností

● VS
○ proběhl, usnášnischopní, příjemné setkání, Kelč se podruhé za sebou

neúčastní okresního sněmu (na rady je těžké je dostat, ale okresní závody
pořádají)

○ nové vedení: Denisa Halašová - Deninda, Jiří Hovorka - Hovík
○ Usnesení na nadřízený sněm:

■ změna stanovení počtu delegátů na VSJ - podporujeme
■ @Gonzáles pošle ostatním krajům materiály a apel na projednání na

krajských sněmech - @Jag mu pošle materiály
■ Okresní sněm navrhuje diskuzní téma mediálních zpravodajů pro

Krajský sněm.
■ Okresní sněm bere na vědomí nedostatek výchovných zpravodajů na

střediscích, porozumění jejich poslání a navrhuje Krajskému sněmu,
aby se touto problematikou zabýval a projednal způsob jejich podpory,
případně zaúkoloval krajského výchovného zpravodaje pro aktivní
podporu rozvoje organizačně podřízených zpravodajů.

○ Usnesení pro nadřízenou jednotku: žádné
○ Usnesení pro ORJ: žádné

● ZL
○ v Brumově-Bylnici
○ nové vedení - Matyš Rafaj - Raf, Marek Píža - Pérák, volený člen Máňa, který

bude dohlížet a je hospodář, nadále zvolená Boxtra
○ Usnesení na nadřízený sněm:

■ Zachování okresu Zlín - Okresní sněm nepodporuje možnost zrušení
okresů v případě projednávání takové možnosti na sněmech vyšších
organizačních jednotek.

○ Usnesení pro nadřízenou jednotku: žádné
○ Usnesení pro ORJ:

■ Mediální zpravodaj
■ Roveři a Rangers

○ Další diskuze / témata na sněmu
■ Skautské vzdělávání
■ Kvalifikační předpoklady a výjimky
■ Registrační poplatky
■ Podoba SkautIS



■ Administrativní zátěž

16. Krajský sněm
● Delegáti

○ současný počet delegátů dle SkautIS: 72
○ identifikovali jsme hosty, které bychom chtěli pozvat - Sopka, Dráp, končivší

okresáci, předchozí KRJ předsedové, KRJ hospodář
○ hosté z Náčelnictva/Ústředí/Výkonné rady přijedou dle kapacity

● Organizace a zázemí
○ sněm je řádně založen ve SkautIS, organizaci zázemí sněmu má na starosti

středisko Otrokovice - dotazuje se, zda-li je raut v pořádku a jestli máme
nějaké specifické požadavky - požadavky nemáme, raut je v pořádku a
souhlasíme

● Program sněmu
○ Závěrečné zprávy - prosíme jednotlivé členy KRJ o včasnou přípravu a

dodání, ať můžeme zpracovat do prezentační formy:
■ KRJ
■ hospodář
■ RK - @Gonzáles zkusí probrat s Regisem/Alicí
■ legát KD
■ krajský kapitán
■ SO

○ Zpracování programu a jednacího řádu za KRJ povede Jag a Gonzáles -
nutno zveřejnit do 13.12.!

○ Předběžně k diskuzi:
■ zprávy jednotlivých rolí (probráno výše)
■ usnesení z nižších sněmů a usnesení na vyšší sněm (probráno výše)
■ budeme navrhovat krajského kapitána a krajského legáta jako členy

KRJ
■ krajánek
■ strategie 2030

● Kandidátní komise
○ Jmenujeme na Radě (min. 28 dní před konáním sněmu musí být zadána)

■ Olda Vávra (okr. UH)
■ Williák (okr. ZL)
■ @VS - dají do 8.12.2023 jméno
■ Alžběta Doleželová (okr. Holešov)
■ Lenka Helemíková (okr. KM)

● Kandidáti
○ Nejvyšší čas pro podávání řádných návrhů přes SkautIS, končí 21 dní před

sněmem (jestli správně počítám, tak 22.12.2023) do všech volených funkcí,
bude se volit

■ Krajský předseda a místopředseda
■ Volení členové KRJ (počet specifikuje sněm)
■ Revizní komise KRJ (minimálně 3 členové)
■ Delegát na VSJ (2 delegáti)



● Nástupnictví v KRJ
○ Gonzáles již nebude pokračovat, ale rád pomůže jako krajánek
○ Jag se nebrání tomu být voleným členem KRJ pro předání všech praktikálií a

rozjetí krajského archivu, po kterém je poptávka
○ Proběhlo online představení povinností a chodu KRJ
○ Máme jednoho potenciálního kandidáta
○ @okresáci: Urgentně apelujeme na aktivní hledání vedení kraje a i členy RK,

@Jag pošle separátní email

17. Krajská klubovna
○ Je indikace z vedení rady města Zlína, že přijdeme o krajskou klubovnu
○ Prodiskutovány možné dopady a řešení

18. Vyznamenání
● br. Lukáš Slaměník - Šákul - odkaz

“KRJ schvaluje udělení medaile díků br. Lukáši Slaměníkovi - Šákulovi.”
Pro: 0
Proti: 4
Zdrželo se: 2

Usnesení nebylo přijato.

● br. Roman Šimeček - Otresánek - odkaz

“KRJ schvaluje udělení medaile díků br. Romanu Šimečkovi - Otesánkovi.”
Pro: 0
Proti: 4
Zdrželo se: 2

Usnesení nebylo přijato.
● Gonzáles se ozve navrhovateli a zkusí vysvětlit důvody neudělení, zároveň ze

zasedání KRJ návrh, zda-li by nechtěli zkusit březové lístky

19. Zprávy z Náčelnictva
● vzdělávací řád - schvaluje se nová podoba
● usnesení o alkoholu a jiných návykových látek - silný apel po jejich absenci na

akcích, kde jsou přítomni účastníci pod 15 let
● potvrzeno rozhodnutí o Pedrovi

20. Zprávy z okresů a krajských legátů / delegátů
● Zprávy z okresů předneseny ve zkráceném formátu, nejdůležitější body byly pokryty

v bodech předchozích

https://drive.google.com/drive/folders/1M3UOeXZjO5KIJzSJRZDRZ0y93FCULQs4?usp=drive_link
https://drive.google.com/drive/folders/1zWREho06pG23aMroevcm1esMI5sWNdj_?usp=drive_link


21. Ostatní
● Registrace je založená - nezapomeňte přidat to, co si jako jednotka berete
● Medaile sv.Jiří - termín pro podávání návrhů do 15.1.2024
● Fox zvažuje kandidaturu do Náčelnictva

18.12.2023 zkontroloval: Jan Michna - Gonzáles


